
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 13/2019 (243) 

ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 17. prosince 2019 od 13:00 s místem konání 

 v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

Přítomni: Buček Patrik, Bc.; Dujka Petr, Mgr.; Fluxa Petr, Ing.; Halgoš Martin;  

Horáková Monika, Ing. Ph.D.; Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.; Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; 
Kuřitka Ivo, doc. Ing. et Ing. Ph.D. et Ph.D.; Mach Václav, Ing.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; 

Melichárek Zdeněk, Mgr. Ph.D.; Mráček Aleš, doc. Mgr. Ph.D.; Mrázek Jan, Ing.;  

Musil Miroslav, Ing. Bc. Ph.D.; Nemeškal Libor, doc. MgA. Ph.D.; Nguyen Quang Milan; 

Ondra Pavel, Ing.; Rybová Magdaléna, Bc.; Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.;  

Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.; Staněk Michal, doc. Ing. Ph.D.; Strohmandl Jan, Ing. Ph.D.;  

Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Šula Tomáš, PhDr. Ph.D.;  

Trojan Jakub, RNDr. MSc. MBA. Ph.D.; Valášek Pavel, doc. Ing. CSc.  

Celkem přítomno: 27 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni: Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.; Kopřivová Kateřina; Koutný Lukáš, Bc.;  

Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.; Pacholík Viktor, Mgr. et Mgr. PhD.; Paul David;  

Ryzí Nikolas, Bc.; Úředníček Zdeněk, doc. RNDr. Ing. CSc. 

Nepřítomni: Soukalová Radomila, Ing. Ph.D. 

Stálí účastníci zasedání: Sedlařík Vladimír, prof. Ing. Ph.D.; Knápková Adriana, doc. Ing. Ph.D.;   

Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Blahová Michaela, Ing. Ph.D.; Kalenda Jan, Mgr. Ph.D.;  

Čermák Roman, doc. Ing. Ph.D.; Černý Alexander, RNDr.; Macháčková Alena, Ing. CSc.; Fabián Ondřej, 

PhDr.; Procházka Miroslav, Ing.; Navrátil Michal 

Přizvaní hosté: Peterka Jiří, Ing. 

Předběžný program:  

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 12/2019 (242).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel.  

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 12/2019 (242) 

Zápis ze zasedání AS UTB č. 12/2019 (242) byl po zapracování připomínek zaslán všem účastníkům 

zasedání a zveřejněn v informačním systému UTB včetně projednávaných dokumentů. 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 243/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 12/2019 (242) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:   27 

Proti:  0 

Zdržel se:  0 

 

Usnesení AS UTB č. 243/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 12/2019 (242) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 
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Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na zasedání č. 12/2019 (242) nebyla přijata usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují kontrolu 

plnění. 

Ad 3) Projednání programu zasedání 

Svolání k zasedání obsahující předběžný program zasedání AS UTB bylo zasláno členům a stálým 

účastníkům elektronicky dne 10. 12. 2019. 

K hlasování přítomno 37 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 243/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 13/2019 (243) ve znění: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 12/2019 (242).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Informace ředitele KMZ. 

6. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

7. Různé. 

Hlasování: 

Pro:  27 

Proti:  0 

Zdržel se:  0 

 

Usnesení AS UTB č. 243/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 13/2019 (243) ve znění: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 12/2019 (242).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Informace ředitele KMZ. 

6. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

7. Různé. 

Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sedlařík  

- Na MŠMT byla odeslána žádost o přehodnocení KEN nových stud. programů FT – NMSP 

Výrobní inženýrství a NMSP Enviromentální inženýrství. 

- Akreditace NAÚ pro BSP Anglický jazyk pro manažerskou praxi (FHS na 10 let) a BSP 

Německý jazyk pro manažerskou praxi (FHS na 10 let). 

- Per rollam hlasování Rady pro vnitřní hodnocení UTB bylo ukončeno 6. 12. 2019 - schváleny 

vnitřní akreditace DSP Biomateriály a biokompozity (celoškolský SP), DSP Biomaterials and 

Biocomposites (celoškolský SP), DSP Nanotechnologie a pokročilé materiály (celoškolský SP), 

DSP Nanotechnology and Advanced Materials (celoškolský SP). Dále rozšíření vnitřní 

akreditace BSP Economics and Management o další místo uskutečňování (Erbíl, Irák). 

- Na NAÚ zaslány informace o nově schválených vnitřních akreditacích UTB a změnách garantů 

(vše po schválení RVH UTB). 

- Úvodní interní jednání nad přípravou Strategického záměru UTB na další období. 

- Novým ředitelem KMZ byl jmenován pan Michal Navrátil. 

- Nominace na člena RVVI prof. Kamil Kučera (rektor UHK). 
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- Rozsvícení vánočního stromu UTB. 

- Pracovní jednání s děkany a řediteli součástí k tématu evidence pracovní doby. 

- Přání k Vánocům a poděkování za spolupráci v letošním roce. 

Prorektorka doc. Knápková 

- Zasedání Ubytovací a stravovací komise (připomínky, zaměstnanecká menza na U4) 

- Přání k Vánocům a poděkování za spolupráci v letošním roce. 

Prorektorka Dr. Blahová 

- Byla vyhlášena interní soutěž Podpora mezinárodní spolupráce na rok 2020 (podpora 

studentských mobilit, podpora mobilit zaměstnanců UTB a podpora příjezdů zahraničních 

odborníků na UTB) – viz příloha zápisu. 

- Proběhla schůzka na TIC k projektu Smart Akcelerátor s ohledem na vytvoření pozice 

Koordinátora integrace cizinců ve Zlínském kraji pro usnadnění vysoce kvalifikovaným 

zahraničním pracovníkům a jejich rodinným příslušníkům příchod do Zlínského kraje. 

- Dne 6.12.2019 navštívil UTB prof. SeungJong Oh z KEPCO International Nuclear Graduate 

School z Jižní Koreje a setkal se jak s vedením UTB, tak s představiteli FAI. Předmětem jednání 

byla diskuze především o výzkumu v oblasti kybernetické bezpečnosti. 

- V rámci slavnostního večera Cen DZS (Dům zahraniční spolupráce) 2019 dne 12.12.2019 byla 

předána cena nejlepšímu projektu za počin v oblasti internacionalizace (Univerzita Karlova – 

projekt Aliance 4EU+). UTB s projektem Bata Center v Ho Chi Minh City se umístila na 

sdíleném 2.-3. místě. 

- UTB se zapojila do mezinárodního konsorcia evropských univerzit a univerzit centrální Asie 

(Kazachstán, Uzbekistán a Kyrgyzstán) pro podání žádosti o evropský projekt v rámci Erasmus 

+ (Capacity Building in the Field of Higher Education 2020) s termínem podání projektové 

žádosti 5.2.2020. Název projektu: Quality of Academic Mobility as a Driving Force for 

Internationalisation of Higher Education in Central Asia (4QUALITY). 

- Byla vydána směrnice rektora č. 35 (SR/35/2019) „Pravidla pro přiznání stipendia vypláceného 

z prostředků fondu určeného na podporu internacionalizace pro zahraniční studenty v 

prezenčních studijních programech uskutečňovaných v anglickém jazyce na Univerzitě Tomáše 

Bati ve Zlíně“. 

- MZV vyhlásilo dotační program na poskytování humanitární pomoci do zahraničí v roce 2020. 

UTB podá projekt zaměřený na oblast Ukrajiny týkající se podpory mobilit mezi UTB a 

univerzitami z oblasti Doněcka, které byly relokovány do jiných částí Ukrajiny v návaznosti na 

vojenský zásah v roce 2014.  

- Přání k Vánocům a poděkování za spolupráci v letošním roce. 

Prorektor Dr. Beníček 

- Šetření kvality výuky (formou dotazníku) – prosba o zapojení co nejvíce studentů. 

- Přání k Vánocům a poděkování za spolupráci v letošním roce. 

Prorektor Dr. Kalenda 

- Přípravné práce na Strategickém záměru na období 2021 až 2025. 

- Agenda kvality – Hodnocení výzkumných organizací a hodnocení programů účelové podpory 

výzkumu, vývoje a inovací dle Metodiky 17+. První fáze vnějšího hodnocení zahraniční komise 

v rámci EUA IEP proběhne na UTB ve dnech 12 až 14. 2. 2020. 

- Spuštění 2 projektů: Projekt DUO UTB ve Zlíně včetně aktivity na podporu vzdělávání 

technických a hospodářských pracovníků; projekt IKAROS VĚDA UTB ve Zlíně v rámci 

výzvy č. 02_18_054 Rozvoj kapacit pro výzkum a vývoj II. 
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- Příprava projektu v rámci výzvy rozvoj grantových schémat na vysokých školách (projekt 

určený inovaci soutěže IGA - JUNG UTB ve Zlíně). 

- Přání k Vánocům a poděkování za spolupráci v letošním roce. 

Ad 5) Informace ředitele Kolejí a menzy Zlín 

Dosavadní ředitel Ing. Procházka se rozloučil se členy AS UTB, poděkoval za spolupráci a představil 

nového ředitele pana Michala Navrátila. Pan M. Navrátil se v krátkosti představil členům AS UTB 

a vyslovil přání vzájemné spolupráce. 

Ad 6) Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“ 

Návrh 2x projednáván v EK, dohodnuty a implementovány změny a připomínky. Kvestor opětovně 

podrobně komentoval prezentaci nové verze návrhu. Dále poukázal a havarijní stav budovy U1 a zmínil 

mimořádný příspěvek (50 mil. Kč ročně) ke generální rekonstrukci U1, opět požádal o pochopení 

a součinnost ostatních fakult. Zastropování by bylo 250 mil. Kč, navýšení poskytne FT. Uvedl míru 

spoluúčasti FT na tvorbě kapitálových prostředků v minulosti. Zdůraznil, že budovy nejsou majetkem 

fakult, ale univerzity a připomněl rekonstrukci FaME (vše z prostředků fondu Stavební komise).  

Proběhla rozsáhlá diskuze hlavně o sounáležitosti fakult ve financování rekonstrukce (výstavby), či 

opravy budovy FT. 

Děkan FT doc. Čermák vysvětlil stav budovy, počet ústavů využívajících v současnosti budovu U1, 

záměr přestěhovat strojový park FT z budovy U5. Zdůraznil, že se nejedná o rozvoj fakulty, uvedl 

možnost příspěvku FT (17 mil. Kč ročně).   

- Dr. Sysala: jaká bude výše ročního příspěvku pro stavbu U1 z prostředků stavební komise? 

- Doc. Sysel: Žádost o doložení, jaké jsou potřeby čisté plochy užitné. 

- Dr. Šula: předpoklad, že uvolní MŠMT další peníze? Jak s DPH? 

- Kvestor: MŠMT poskytne 201 mil. Kč, další finance jdou k tíži UTB.  

- Doc. Mráček: FT se nemůže podílet víc, než by to bylo pro ni likvidační. Dále na problematiku 

financování výstavby LCFT bylo vše použito z projektových prostředků. 

- Dr. Horáková: dotázala se na rozdělení mimořádného příspěvku – kolik zatíží jednotlivé 

fakulty. 

- Dr. Sysala: když se pronásobí model x 5, nebude mít žádná fakulta ve fondu provozních 

prostředků „nulu“? 

- Kvestor: není to z fondu provozních prostředků, určitě nebude u žádné součásti zápor. 

Opětovně zdůraznil, že vše bylo projednáváno za účasti děkanů fakult a nikdo 

nezpochybnil existenci potřeb FT. 

- Doc Sysel: připomněl, že např. děkan FaME doc. Tuček požádal o aktuální analýzu 

kapacitní potřeby vztažené jednak na skutečný počet studentů a aktuální počty 

pracovníků FT, podobný požadavek zazněl i na EK AS UTB. Dále uvedl, že při 

současném modelu financování U1 budou mít pravděpodobně fakulty nedostatečnost, 

kterou budou dokrývat z fondů. Například FMK bude dle současného návrhu přispívat 

přes 9 mil. Kč, přitom ve fondu provozních prostředků mají dle Rozpisu rozpočtu na rok 

2019 pouze 37 mil Kč. Hrozí tedy, že po pěti letech skončí na nule. 

- Dr. Horáková: jaká je využitelnost laboratoří a učeben? Dle rozvrhu jsou v některé dny 

neobsazeny.  

- Děkan FT: uvedl, že se nejedná o rozšiřování prostor, jen obnovu stávajících metrů. 

- Doc. Staněk: doplnil informace děkana FT, poukázal na stáří budovy, problém požární ochrany 

(chybí požární schodiště), užitné metry se vzhledem k technologii strojového parku, který je 

prozatím v budově U5, se užitné metry ještě zkrátí. 

- Bc. Rybová: má CPS 100 % naplněnou kapacitu prostor? 
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- Rektor, prof. Sedlařík: uvedl, že CPS je plně obsazena a využívána, dále poukázal na 

problematiku udržitelnosti – nesmí zde probíhat výuka. 

- Dr. Kalenda: podotkl, že všichni jsou senátoři univerzity (slib pro univerzitu) a máme společný 

cíl, nabízet studentům co nejlepší studijní podmínky. Budova U1 je v nejhorším stavu, musíme 

zasáhnout nyní, jsme v období „bohatých“ let. 

- Ing. Macháčková: poukázala na rostoucí počet uchazečů (silné ročníky), je nutno si tuto situaci 

uvědomit a počítat s ní. 

- Dr. Šula: nerozporuje případnou stavbu. Ale upozornil na to, že FT plánuje SP Strojírenství, a to 

je podle něho velmi rozvojové. Obává se, když FMK „sáhne“ do svých peněz, FT je může 

investovat do svého rozvoje. Když se FMK bude chtít rozvinout, tak nebude prostředky mít, 

může nastat zpoždění třeba o 10 let. 

- Kvestor: když žádná FMK nebyla, jen jako institut přináležející k FT, tak už tehdy se FT 

postarala, aby byly rekonstruovány objekty U4. Koupě budovy U17 byla z prostředků stavební 

komise. 

- Dr. Musil: velmi inspirativní vystoupení děkana FT. Navrhuje spočítat a zpracovat data (počet 

ústavů, počet užitných metrů…) u všech fakult. Za FLKŘ sděluje, že FLKŘ je pro to, co je 

uvedeno v návrhu rektora. 

- Doc. Sysel: ukončil diskuzi na téma generální rekonstrukce objektu U1 a požádal o další 

projednávání návrhu v EK (7. ledna 2020). 

Připomínky zasílat kvestorovi a předsedovi EK v elektronické podobě. 

Dále se diskutovalo. 

- Doc. Sysel: poměr rozdělení RVOC, upozornil, že Cebia skončila podpora NPU již v průběhu 

roku 2019 a CPS končí až 30. 6. 2020. 

- Kvestor: bude v poměru dotačních titulů na celé roky, na poslední platný rok. Zdůraznil, 

že všechny prostředky jsou účelové. 

- Dr. Horáková: problematika tabulky návrhu – přeřazení CTT do dispozičního fondu, CTT je 

servisní zabezpečení. Jak byla částka stanovena? Odhadem? 

- Kvestor: kvalifikovaným odhadem. 

- Doc. Staněk: rekonstrukce východní poloviny U12 – v rámci strategických akci? 

- Kvestor: viz Rekonstrukce a rozvoj ubytovacích kapacit. 

Materiál postoupen k projednání v EK. Připomínky zasílat kvestorovi v elektronické formě. 

Ad 6) Různé 

Dr. Kalenda: Prezentace výsledků dotazníkového šetření mezi zaměstnanci. 

Doc. Staněk: informace ze zasedání Stavební komise dne 10. 12. 2019. Projednávaly se strategické 

akce. Další jednání Stavební komise bude dne 7. 1. 2020. 

Dr. Matýsek: zasedání Stravovací komise proběhlo 10. 12. 2019 za účasti stávajícího i budoucího 

ředitele KMZ – projednávání připomínek a dotazů ohledně stravování a ubytování studentů. Zápis je 

v připomínkovacím řízení, bude posléze rozeslán členům AS UTB. 

Ing. Macháčková podala informace ze zasedání Předsednictva RVŠ. 

- Změna zákona o místních poplatcích 2020 – dopady na krátkodobé ubytování studentů (zrušena 

výjimka pro ubytování studentů). 

- Kvestor uvedl, že jednají s Magistrátem města Zlín. Pokud město nevydá novou vyhlášku, 

poplatky se nebudou vybírat. 

Dr. Matýsek: Stále zavřená zaměstnanecká menza na U4, vyslovil pochvalu kvestorovi, že přislíbil její 

otevření od ledna 2020. 

Doc. Sysel: po diskuzi informoval o změně termínu konání EK AS UTB na úterý 7. 1. 2020 od 13 hod. 
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Termín příštího zasedání AS UTB: 

K hlasování přítomno 23 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 243/3: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 14. ledna 2020 od 13 hodin s místem 

konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program 

tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 13/2019 (243).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

Hlasování: 

Pro:   23 

Proti:  0 

Zdržel se:  0 

 

Usnesení AS UTB č. 243/3: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 14. ledna 2020 od 13 hodin s místem 

konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program 

tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 13/2019 (243).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

 

Příští řádné zasedání AS UTB proběhne v úterý 14. ledna 2020 od 13 hodin s místem konání  

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

Konec zasedání: 16:10 

Ve Zlíně dne 22. 12. 2019 

Zapsala T. Kosinová 

 

 

 

 

 Bc. Lukáš Koutný, v. r.  doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D. v. r.  

předseda studentské komory AS UTB předseda AS UTB 


